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شيوا  نوروزي

 تصميمات سليقه اي 
و هزينه  زياد آن براي ورزش!

تشكيل يا انحلال يك فدراسيون يا يكي از معاونت هاي وزارت ورزش 
موضوعي نيست كه خلق االس��اعه بتوان در موردش نظر داد و آن را به 
مرحله اجرا درآورد. اينكه مديران چطور چالش هايي از اين دس��ت را 

مديريت كنند، مستقيماً روي ورزش كشور تأثير مي گذارد. 
انحلال فدراسيون راگبي خبر عجيبي بود؛ رشته اي المپيكي كه به 
دستور وزير ورزش پيشين تشكيل شد، اما مديريت فعلي وزارتخانه 
اين تصميم را غيراصولي خوانده و دس��تور انحلال آن داده اس��ت. 
در زماني كه حميد س��جادي نفر اول مديري��ت ورزش ايران بود، با 
همفكري تيم مديريتي و مشاورانش، دستور تأسيس چند فدراسيون 
جديد را ص��ادر ك��رد. در آن زمان گفت��ه مي ش��د حمايت هرچه 
بيشتر از رش��ته ها و ادامه فعاليت به صورت حرفه اي دليل تأسيس 
فدراسيون هاي جديد هستند، ولي منحل شدن سه فدراسيون بار 
ديگر ثابت ك��رد مديران فعلي تصميمات مديران پيش��ين را قبول 
ندارند و هرگونه تغيير مديريتي مي تواند به تغيير سرنوش��ت يك 

رشته، تيم يا فدراسيون منجر شود. 
رشته هاي دريايي – س��احلي و راگبي و بادباني، ورزش هايي هستند 
كه اخيراً اسير تصميمات تازه ش��دند و با لغو فدراسيون هايشان بايد 
به صورت انجمن به كارش��ان ادامه دهند. اينكه دلايل تش��كيل اين 
فدراس��يون ها اصولي و منطقي بوده يا نه، يك ط��رف و اينكه دلايل 
انحلال ش��ان هم اصولي و منطقي اس��ت يا نه طرف ديگ��ر ماجرا را 
تشكيل مي دهد. شايد از همان ابتدا بس��ياري برايشان سؤال بود كه 
چرا سجادي با مستقل شدن رش��ته هاي دريايي و همچنين بادباني 
به صورت فدراس��يون موافقت كرده اس��ت، ولی در هر صورت پس از 
اجراي دستور وزير وقت، فعاليت رشته ها در قالب جديد و البته بودجه 
و سرمايه گذاري بيشتر ادامه يافت. همچنين راگبي نيز سال گذشته به 
جمع فدراسيون هاي تازه وارد اضافه شد و با توجه به حضور اين رشته 

در المپيك انتظار رشد و ترقي راگبي ايران را داشتيم. 
حال آنكه اينها تصميمات قبل��ي ب��وده و در ورزش و حتي مديريت 
كش��ورمان، ملغي كردن دس��تورات پيش��ين امري عادي محسوب 
مي ش��ود. از زماني كه كيومرث هاش��مي روي كار آمده، زمزمه هاي 
مخالفت با ادامه فعاليت برخي فدراسيون ها ش��نيده شد و همانطور 
كه انتظار مي رفت سه مورد از آنها با دس��تور اسبقيان، معاون وزير به 
صورت رسمي منحل شدند. اين وسط تكليف رشته ها، ورزشكاران و 
مربيان ش��ان چه خواهد شد؟! وقتي تنها يك س��ال از فعاليت راگبي 
تحت عنوان فدراسيون گذشته، چطور مي توان ارزيابي دقيقي از مثبت 

يا منفي بودن اين تصميم داشت؟ 
البته اين را هم تأكيد كنيم كه حرف ها و بحث هاي زياد در خصوص 
علت تأسيس فدراس��يون هاي جديد نيز به قوت خود باقي است و 
سجادي و همكارانش توضيحات قانع كننده اي در مورد آنها نداده اند. 
منتها منحل كردن به يك باره فدراس��يون ها نيز بسيار ابهام برانگيز 
است. در اين بين بايد بررسي شود كه هزينه تأسيس و انحلال اين 
سه فدراسيون چقدر بوده و چه كس��ي يا كساني اين هزينه  را روي 
دوش ورزش گذاشته اند. ملغي كردن دستورات قبلي هزينه بر و حتي 

حاشيه ساز است.
 البته وزارت فعلي تنها رأي به انحلال فدراسيون ها نداده، بلكه منحل 
كردن معاونت فرهنگي و توس��عه ورزش همگاني وزارتخانه ورزش 
را در كارنامه دارد. مديران وزارت مدعي  هستند اين معاونت منحل 
نش��ده، بلكه بخش فرهنگي به معاونت قهرمان��ي و بخش همگاني 
به معاونت بانوان منتقل شده است! متأس��فانه تصميماتي از قبيل 
انحلال و ادغام در مديريت كلان ورزش ما با حداقل بررسي ها انجام 
مي ش��ود، به طوري كه اثرات آن تا مدت ها اين ح��وزه را تحت تأثير 
قرار مي  دهد، ولي نه مديران فعلي مسئوليت و عواقبش را به گردن 

مي گيرند و نه قبلي ها. 

شيوا نوروزي

اشرف رامين

آلمان– اسكاتلند،يورو2024راافتتاحميكنند

آغاز جنگ فوتبالي  در اروپا 
رقابت هاي جام ملت هاي اروپا موسوم به يورو 2024 فردا شب )22:30( در 
شهر مونيخ آغاز مي شود و تيم هاي ملي آلمان و اسكاتلند ديدار افتتاحيه را 
برگزار مي كنند. در هفدهمين دوره رقابت ها، 24 تيم حاضر در شش گروه 
و در 10 شهر آلمان با هم رقابت مي كنند تا سرانجام در 24 تيرماه قهرمان 
قاره س��بز در برلين جام را بالاي س��ر ببرد. با توجه به همگروهي تيم هاي 
ايتاليا، اس��پانيا و كرواس��ي، گروه B لقب گروه مرگ را به خود اختصاص 
داده است. عروسك »آلبرت« نماد رسمي اين مسابقات است و كريستيانو 
رونالدو با ش��ش دوره حضور در جام ملت ها، ركورددار محسوب مي شود. 
پپه و لوكا مودريچ نيز براي پنجمين بار در اين روي��داد اروپايي به ميدان 
مي روند. ايتاليا مدافع عنوان قهرماني اين دوره نيز هست. ژرمن ها ميزبان 
يورو 2024 هستند و اميدوارند اين امتياز آنها را به قهرماني اروپا برساند. 
آلمان يك ماه درگير مسابقات خواهد بود و مس��ئولان فوتبال اين كشور 
قصد دارند در مراسم افتتاحيه ياد و خاطره فرانتس بكن بائر، اسطوره فوتبال 
آلمان را گرامي بدارند. آلمان در حالي فرداش��ب ديدار افتتاحيه را برگزار 
مي كند كه تيم ملي اين كشور با سه عنوان قهرماني، پرافتخارترين تيم جام 
ملت هاست. با اين وجود عملكرد ضعيف ژرمن ها در جام جهاني باعث شده 
شانس موفقيت شان در يورو 2024 نيز كاهش پيدا كند. آلمان در دو دوره 
اخير جام جهاني، حتي از مرحله گروهي نيز بالا نيامده و پس از ناكامي در 
جام جهاني قطر و باخت به ژاپن بود كه س��ران اين كشور رأي به بركناري 

هانسي فليك و انتخاب ناگلزمان دادند. 
آلمان، مجارس��تان، اس��كاتلند و س��وئيس، تيم هاي گروه اول را تشكيل 
مي دهند. ش��اگردان ناگلزمان در روزهاي منتهي به ش��روع جام ملت ها 
شرايط خاصي را پشت سر گذاش��تند؛ از درگيري فولكروگ و روديگر در 
تمرينات تا انتقاد ش��ديد از عملكرد مانوئل نوي��ر درون دروازه. در جدال 
دوس��تانه آلمان و يونان، ميزبان يورو با نتيجه 2 بر يك به برتري رس��يد، 
اما انتقادهاي زيادي از نوير شد. بس��ياري معتقدند به جاي نوير 38 ساله، 
ترشتگن بايد از دروازه ژرمن ها در يورو محافظت كند، اما مرغ ناگلزمان يك 
پا دارد و در مقابل هر انتقادي موضع گيري مي كند. سرمربي همچنين روي 
نام نوبل، سوله، هوملس، ورنر و امره جان خط قرمز كشيده و سرژ گنابري 
نيز به دليل مصدوميت فرصت بازي در جام ملت هاي اروپا را از دست داده 
است. در ليست اعلام شده آلمان، نوير 38 س��اله و توني كروس 34 ساله 

مسن ترين و جمال موسيالا 18 ساله جوان ترين بازيكنان هستند. 
كروس باتجرب��ه بعد از ي��ورو كفش هاي��ش را آويزان خواه��د كرد، به 
همين خاطر درخشش آلمان در اين دوره از بازي ها اهميت زيادي براي 
او دارد. توني كروس با اشاره به اين مسئله از بازي افتتاحيه گفت: »قطعاً 
برگزاري يورو در كشور خودمان بسيار خاص است. فكر نمي كنم بازيكنان 
زيادي باشند كه تجربه شركت در يك تورنمنت بزرگ در كشور خودشان 
را داشته باشند. مس��ئوليت بزرگي در قبال ايجاد جو مناسب در كشور 
داريم. افتخار و لذت بزرگي است كه بتوانم در اين تورنمنت بازي كنم. 
البته فشار وجود دارد، اما بايد تا حدي از اين فشار لذت ببريم. در نهايت 
اين فقط فوتبال است. قطعاً مهم است بازي افتتاحيه را با رويكردي مثبت 
انجام دهيم. مي دانيم با چه حريفي روبه رو هس��تيم. اسكاتلند مي تواند 
تيمي باشد كه بازي مقابل آن سخت شود. با هم تيمي هايم در رئال مادريد 
كه با تيم ملي اسپانيا به اسكاتلند باختند، صحبت كردم و كمك گرفتم. 
ما كاملًا آگاه هس��تيم و مي دانيم بازي بسيار س��ختي داريم. بازيكناني 
داريم كه هنوز در يك تورنمنت بزرگ بازي نكرده اند. مهم اس��ت كه به 
آنها حس امنيت دهيم و حمايت شان كنيم. اين وظيفه ماست كه خوب 
بازي كنيم. بايد نقاط ضعف را به حداقل برسانيم. البته تيم ما جنبه هاي 

مثبت فراواني دارد، اما هنوز بايد پيشرفت كنيم.«

حواشيجودونابينايانوكمبينايانادامهدارد

گره كوره در آستانه پارالمپيك
حواشي تيم ملي جودو نابينايان و كم بينايان نه تنها فروكش نكرده، بلكه 
با امتناع موسي غلامي از حضور در اردو، ديگر هيچ جودوكاري از ايران 
براي حضور در بازي هاي پارالمپيك پاريس 2024 تمرين نمي كند! تغيير 
كادرفني اين تيم و انتخاب محسن حاج يوس��ف زاده به عنوان سرمربي 
جديد اعتراض سه جودوكار پارالمپيكي را در پي داشت. ميثم بني طبا، 
وحيد نوري و موسي غلامي با اعلام مخالفت با اين تصميم از حضور در 
تمرينات امتناع كرده اند. در روزهايي كه رقبا از آخرين فرصت هايشان 
براي حضور موفق در پارالمپيك استفاده مي كنند، اختلاف در اين رشته 
مدال آور به اوج خود رسيده است. عليرضا اميني، نايب رئيس فدراسيون 
نابينايان و كم بينايان در گفت وگو با تس��نيم درخواست ملي پوشان را 
غيرمنطقي خواند: »اين تصميمي است كه خودشان گرفته اند. به نظرم 
نمي توان كس��ي را به زور مجبور به حضور در اردو كرد. آيا ورزشكاران 
بايد كادرفني را تعيين كنند؟ ملي پوشان اصرار به خواسته خود دارند، 
در حالي كه شدني نيست. آنها گفتند كه حاج يوسف زاده توان فني لازم 
را ندارد، اما اش��تباه مي كنند، چراكه او تجربه زي��ادي دارد. تيم ايران 
در پارالمپيك قبلي دو مدال طلا با يوس��ف زاده گرف��ت و در بازي هاي 
پاراآسيايي هانگژو هم در همه اوزان مدال گرفتيم. به هر حال اين حرف 
ملي پوشان منطقي به نظر نمي رسد. حيف است اين فرصت را از دست 
بدهند. كس��ي كه بخواهد در پارالمپيك ش��ركت كند بايد از حاشيه ها 
بيرون بيايد. كما اينكه در دوره قبلي دو طلا گرفتيم كه با همين مربي 
بود.« اين در حالي اس��ت كه بني طبا در گفت وگو با فارس مدعي ش��د 
مظلومي، رئيس فدراسيون نابينايان و كم بينايان مقصر اصلي حواشي 
اخير است:  »چند روز پيش جلسه اي با پولادگر، نايب رئيس كميته  ملي 
پارالمپيك داش��تيم. به ما گفتند در ماجراي تغيير كادرفني همه كاره 
فدراسيون است. مظلومي سعي كرد تا توپ را در زمين كميته پارالمپيك 
بيندازد. فكر مي كنم اين كارها به خاطر اين است كه افرادي كه خودشان 

مي خواهند را اعزام كنند.«

كس�بتس�اويب�دونگلمقابلازبكس�تان،
آنه�مدرورزش�گاهآزاديرك�وردخوبامير
قلعهنوييدرتيممليراخرابكرد،امابدترازآن
انتقادهاييبودكهصدايآنهاراميشددردقايق
پايانيبازيازرويس�كوهايورزشگاهشنيد.
ايران هرچند به عنوان صدرنش��ين گروه بالاتر از 
ازبكستان راهي مرحله بعدي رقابت هاي انتخابي 
جام جهاني شد، اما نمايش نه چندان دلچسب تيم 
ملي مقابل ازبكستان در حضور تماشاگراني كه به 
ورزش��گاه آزادي رفته بودند تا شاهد پيروزي تيم 
ملي كشورشان باشند، باعث شد فرياد اعتراض ها 

خيلي زود به گوش ژنرال و شاگردانش برسد. 
ايران سه شنبه شب هرچند با تغيير در خط دفاع 
كمي مطمئن تر از چند بازي قبل ظاهر ش��د، اما 
خلأ موجود در ميانه ميدان و عدم هماهنگي ميان 
خط هافبك و مهاجمان تيم ملي باعث شد تيم در 
امر گلزني با مش��كل روبه رو شود. ضمن اينكه به 
نظر مي رسيد تيم براي رسيدن به گل فاقد راه حل 
دوم است و با دل بستن به حركات انفرادي سعي 

در رسيدن به اين خواسته داشت. 
نيمه اول بازي كاملًا نااميد كنن��ده بود، اما در نيمه 
دوم با راه افتادن مهدي ترابي ناآماده و جنگندگي 
بيش��تر و بهتر نورافكن چند موقعيت نصفه و نيمه 

نصيب ايران ش��د كه البته راه به جايي نبرد تا تيم 
قلعه نويي براي اولين بار در يك بازي موفق به گلزني 
نشود. نكته قابل تأمل و بحث برانگيز ديگري كه در 
بازي تيم ملي ش��اهد آن بوديم، اصرار بيش از حد 
به بازي رو به عقب بود. اي��ن اصرار در برخي دقايق 
حتي باعث مي شد مهدي طارمي و سردار آزمون تا 
زمين خودي براي دريافت توپ عقب بيايند كه در 
چنين شرايطي طبيعي است تيم از حالت هجومي 
خارج شود. به اين ايراد پاسكاري هاي روي اعصاب 
شجاع خليل زاده و كنعاني زادگان را هم اضافه كنيد 
تا متوجه ش��ويد چرا در دقايق پاياني بازي صداي 

اعتراض تماشاگران شنيده مي شد. 
  

امير قلعه نويي، س��رمربي تيم ملي ايران اما پاسخ 
جالبي به اين اعتراض ها مي ده��د. او بعد از قبول 
تساوي مقابل ازبكستان با اش��اره به جوانگرايي در 
تيم ملي و برنامه اي كه پي��ش رو دارد، ضمن ابراز 
خوشحالي از صدرنش��يني و صعود تيم ملي گفت: 
»ما يكسري اهداف داريم و براساس آن برنامه ريزي 
مي كني��م و جلو مي روي��م. همين كه توانس��تيم 
جمعيت زيادي را به اس��تاديوم بكش��انيم و با تيم 
ازبكستان هم مس��اوي كرديم و برخي از مردم هم 
بابت اين نتيجه ناراضي هستند، نشان مي دهد كه 

ما با سرعت بيش��تري در حال حركت هستيم. به 
نظر همه مردم بايد احترام بگذاريم. ما وظيفه داريم 
خوب بازي كنيم و اين قول را مي دهم كه در مرحله 
سوم گروهي يقيناً بهتر از اين بازي كنيم، ولي بايد 

شرايط و بستر را درست كنيم.«
مهدي طارمي، مهاجم تيم ملي اما با عذرخواهي از 
مردم بابت كسب نتيجه مس��اوي مقابل ازبكستان 
گفت: »ش��رايط اين مس��ابقه با بازي قبل��ي برابر 
هنگ كنگ متفاوت بود. پرواز خيلي سختی داشتيم. 
بدون تمرين و با مشكلات و با توجه به اتمام فصل، 
بازي كردن كمي سخت بود. تنها نكته مثبت امروز 
اين بود كه بازي خوبمان در يكي، دو س��ال اخير را 
نشان داديم. مي توانيم دوباره مردم را با فوتبال آشتي 
دهيم. تماشاگران زيادي به ورزشگاه آمده بودند كه 
از آنها هم تش��كر مي كنم و هم عذرخواهي. ش��ايد 

نتوانستيم انتظاراتشان را برآورده كنيم.«
عليرضا جهانبخ��ش، كاپيتان هم ب��ا قدرداني از 
هواداراني كه به ورزش��گاه آمده بودند، گفت: »از 
نظر حفظ توپ و شرايطي كه مي توانستند بازي را 
حفظ كنند ازبكستان در نيمه اول تيم بهتري بود، 
اما در نيمه دوم شرايط متفاوت بود. ما مو قعيت هاي 
زيادی ايجاد كرديم و موفقيت هايمان بيشتر بود. 
قطعاً با وجود هواداراني كه به ورزش��گاه آمدند، 

مي توانستيم بازي شاداب تري داشته باشيم. اين 
بهانه نيست، اما در كنفرانس قبل بازي هم گفتم 
سفر 17 ، 18 ساعته ما، ريكاوري كم و اينكه فقط 
يك روز فرصت تمرين خوب داش��تيم، همه اين 
موارد تأثيرگذار بود. قطعاً بايد آمادگي بيشتري 
براي دور بعد داشته باشيم، چون بازي ها سخت تر 

خواهد شد.«
  

سرچكو كاتانچ، سرمربي تيم ملي ازبكستان هم بعد 
از تساوي شاگردانش مقابل ايران گفت: »بازي خوبي 
بود. ما از نتيجه بازي راضي هس��تيم. امروز دفاعي 
بازي كرديم و به تيم اي��ران موقعيت خيلي زيادي 
نداديم. در نيمه دوم هم خوشحال بوديم كه ضربه 
آنها به تير دروازه برخورد كرد. در كل بازي خوبي بود 
و خوشحالم كه بازيكني مصدوم نشد. فيرپلي انجام 

شد و از ميزباني ايران هم تشكر مي كنم.«
كاتانچ درباره نقش اوستون اورونوف و جلال الدين 
ماش��اريپوف در اين تس��اوي عنوان ك��رد: »قطعاً 
همين طور است. دستور تاكتيكي را كه مي خواستم 
خوب اجرا كردند، در فاز دفاعي خوب بودند و همين 
را خواسته بوديم كه در بازي دفاعي خوب كار كنند. 
مي دانستند كه بايد نقش خود را به خوبي ايفا كنند تا 

جلوي ايران را بگيريم. از تساوي راضي هستيم.«
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رونالدو و تكرار كار سردار

اوسماربهايرانبرنميگردد

چالش بزرگ انتخاب سرمربي پرسپوليس

واكنشرئيسفدراسيونبهپروندهفساد

زمان رياست من نبوده !

اوسمار مي ماند، اسمار نمي ماند؛ اين اصلي ترين مسئله اين روزهاي پرسپوليس است. بعد از كسب 
عنوان قهرماني ليگ برتر در نبردي س��خت با استقلال تصور مي شد س��رخ ها با خيال راحت بابت 
سرمربي و كادر فني خود آماده جذب بازيكن در فصل حساس نقل و انتقالات شوند، اما خداحافظي 
ناگهاني اوسمار از جمع سرخ ها و خروج او از ايران به بهانه بيماري همسرش همه چيز را به هم ريخت 
تا پرسپوليس حالا به  دنبال جلب اعتماد دوباره سرمربی باشد. مسئله اي كه اگر حل نشود، آن وقت 

است كه كار مديران سرخپوشان براي انتخاب سرمربي جديد سخت مي شود. 
نكته قابل تأمل در ماجراي اوسمار و پرسپوليس اين است كه دو طرف قبل از پايان رقابت هاي ليگ 
برتر براي ادامه همكاري به توافق رس��يده بودند، اما حالا اوس��مار پاسخ تماس هاي پرسپوليسي ها 
را براي بازگش��ت به ايران نمي دهد و اوضاع زماني پيچيده تر می ش��ود كه خبر می رس��د سرمربي 
پرسپوليس با باشگاه بويرام تايلند براي هدايت اين تيم به توافق رس��يده است كه البته اين خبر را 

اوسمار و نزديكانش نه تأييد كرده اند و نه تكذيب. 
در چنين شرايطي مديران پرسپوليس همچنان اميدوارند تا بتوانند نظر مثبت اوسمار براي بازگشت 
به ايران و عقد قرارداد با اين تيم را جلب كنند. اين مرب��ی در زمان حضور در ايران حاضر به امضای 
قرارداد نشد و قول داد بعد از چند روز استراحت آن را به صورت الكترونيك امضا كند، اما فعلًا خبري از 
او و امضای قرارداد نيست. مرد برزيلي در پيامي اعلام كرده كه به دليل بيماري همسرش سفر به ايران 
برايش سخت است. همين مسئله باعث شده مديران پرسپوليس تصميم بگيرند براي آخرين بار از او 

درخواست بازگشت كنند و در صورت پاسخ منفي به فكر سرمربي جديد باشند. 
اما در اوج خبرهاي ضد و نقيض در خصوص ماندن يا رفتن اوس��مار و تلاش مسئولان باشگاه براي حفظ 
سرمربي موفق فصل قبل، عليرضا بيرانوند دروازه بان پرسپوليس كه اين روزها مانند فصل پيش با بازارگرمي 
خودش يكي از گزينه هاي جدي جدايي از جمع سرخ هاست، اعلام كرده كار اوسمار در پرسپوليس تمام 
شده است! بيرانوند بعد از پايان بازي تيم ملي فوتبال مقابل ازبكستان گفت: »اوسمار با يك تيم ديگر قرارداد 

امضا كرده و برنمي گردد. او خودش به من گفت برايش سخت است كه به ايران برگردد.«
ماجراي جالبي اس��ت كه بيرانوند به راحتي در خصوص س��رمربي تيم نظر مي دهد، در حالي كه تمام 
اركان باشگاه به دنبال اين هستند كه سرمربی مي آيد يا نه. آنچه كه مشخص است اينكه پرسپوليس با 
حاشيه اي جدي روبه رو شده، حاشيه اي كه حرف هاي بيرانوند آتش آن را شعله ورتر مي كند، چراكه ظاهراً 

اين بازيكنان پرسپوليس هستند كه تصميم مي گيرند چه كسي سرمربي فصل آينده سرخ ها باشد. 
چالش جدي تر باشگاه پرس��پوليس بعد از دخالت هاي بي جاي بازيكنان، انتخاب سرمربي جديد و 
مليت اوست؛ اينكه ايراني باشد يا خارجي. البته شنيده ها حاكی از آن است كه اسكوچيچ سرمربی 

سابق تيم ملی به نيمكت سرخ ها نزديك شده است. 
جواد منافي، بازيكن سال هاي دور پرسپوليس در اين خصوص مي گويد: »باشگاه بايد قبل از اتمام 
فصل فكر اين روزها را مي كرد و با اوس��مار به توافق قطعي مي رس��يد، حتي بايد قرارداد بازيكنان 
هم تمديد مي ش��د، ولي حالا پرسپوليس با نيامدن اوسمار وارد چالش��ي بزرگ مي شود و از طرفي 
محدوديت زمان هم كار را براي باشگاه س��خت تر می  كند. در بين گزينه هاي ايراني مي توان از علي 
دايي و يحيي گل محمدي نام برد، وضعيت گل محمدي كه مشخص است و دايي هم معلوم نيست كه 
تمايلي براي مربيگري داشته باشد يا نه. اگر هم قرار باشد مربي خارجي بيايد، بحث مشكلات مالي 
مطرح است. در ضمن مربي خارجي نياز به زمان دارد تا فوتبال ايران را بشناسد و اين موضوع هم در 

نوع خودش مشكل ساز است.«

فدراسيون فوتبال روزهاي حساسي را پشت سر مي گذارد. رسيدگي به پرونده فساد باعث شده به رغم 
پايان يافتن هيجانات مسابقات فوتبال در ليگ هاي برتر و آزادگان حاشيه ها همچنان ادامه داشته 
باشد. عصر سه شنبه مهدي تاج براي تعيين تكليف فدراسيون در خصوص متخلفان پرونده فساد به 
دادگستري استان كرمان نامه نوشت. البته صدور اين نامه واكنش هاي متفاوتي را به دنبال داشت از 

جمله اينكه نوعي فرار رو به جلوي فدراسيون قلمداد شد. 
مهدي تاج اما با رد هرگونه خبر در مورد افزايش تعداد نفرات درگير در پرونده مي گويد: »جلسه اي با 
آقاي خضريان در كمپ تيم ملي داشتيم و معاون صداوسيما هم بود. اين پرونده مدتي قبل در كميته 
اخلاق مطرح ش��د. برخي از ابعاد آن در صلاحيت رسيدگي كميته اخلاق فدراس��يون نبود و بايد به 
محاكم قضايي مي رفت. الان هم رفته و تعداد متهمان هفت نفر است؛ بيش از هفت نفر هم نيست. من 
ديدم كه بعضي ها مثلًا مي گويند 9 يا 15 نفر! حالا هر كس��ي با هر كسي مسئله دارد، اسمش را وسط 

می كش��د. براي اين هفت نفر كيفرخواس��ت صادر شده و بهترين 
كسي كه مي تواند در مورد اين پرونده صحبت كند، دادستان و 
رئيس دادگستري كرمان است، چون قضايي صحبت مي كنند. 
به نظرم فس��اد در فوتبال بخش هاي ديگري هم دارد كه بايد 
كميته اخلاق پيگيري كند كه در حال پيگيري هم هستند.«

تاج در واكنش به اين موضوع كه كميته داوران و س��ازمان 
ليگ به  عنوان دو نهاد زيرمجموعه او در فدراس��يون فوتبال 

درگير فساد شده اند و انتظار مي رفت رئيس فدراسيون زودتر 
با اين متخلفان برخورد می كرد، گفت: »اين موضوع براي سال 
1400 است؛ در اين سال اصلًا من در فدراسيون نبودم. شما 

مي دانيد اين اخلاق من نيست كه بگويم مثلًا من نبودم و 
فلاني بود. شما مي دانيد من سال 1400 و زماني كه اين 

اتفاقات افتاده در فدراسيون حضور نداشتم، اما الان 
بله! مسئول پيگيري هستم. الان مسئولم و تا انتها 

هم پيگيري مي كنم، منتهي از راهش و با درايت 
و تدبير. آن چيزي كه مسلم است اينكه اگر مس 
رفسنجان ردپايي داشته و نتيجه اي تغيير كرده 
باش��د، قطعاً با اي��ن تيم برخورد خواهد ش��د. 
براساس كدهاي فيفا اين وظيفه ماست و قطعاً 

اين كار را خواهيم كرد.«

حامد قهرماني     چهره فريدون حسن    حاشيه

آماده می شويم  و  جبران مي كنيم 

عذرخواهي 
ملي پوشان از 

هواداران تيم ملي 
فوتبال

فريدون  حسن
      گزارش  يک
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